
Protokół Nr 46/2023 

z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 17.07.2023 r.  

o godz. 15.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kołaczkowie. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska. 

Powitała zaproszonych gości oraz pracowników UG - lista obecności w załączeniu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków  

Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy domowej. 

4. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kołaczkowo w 2023 r. 

5. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej 

w miejscowości Borzykowo dz. nr 173/4. 

6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kołaczkowo 

nieruchomości gruntowej dz. nr 116, obręb Grabowo Królewskie należącej do Skarbu 

Państwa. 

7. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaczkowo  

na lata 2023-2030. 

8. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2023 rok.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad.3 

Lidia Kwiatkowska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołaczkowie 

wyjaśniła, że w związku ze zmianą ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej należy 

ustalić zasady powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego 

do spraw przeciwdziałania przemocy domowej.  W związku z powyższym przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków gminnego zespołu 

interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy domowej. 

Ad. 4 

Skarbnik Danuta Olejniczak w zastępstwie za panią Kamilę Majorek przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołaczkowo w 2023 roku. Rada Gminy Kołaczkowo 

podjęła 3 kwietnia 2023 roku powyższą uchwałę jednak Wojewoda Wielkopolski w dniu 

4 maja stwierdził jej nieważność ze względu na brak wyczerpującego podziału kosztów 

na poszczególne zadania związane z realizacją programu. W związku z powyższym projekt 

uchwały pozostał taki sam, natomiast w paragrafie 4 dokładnie podzielono wydatki na 

poszczególne zadania. Projekt uchwały został ponownie wysłany do zaopiniowania do 

Powiatowego Inspektora Weterynarii we Wrześni i do kół łowieckich. Projekt uchwały uzyskał 

opinie pozytywne.  

Ad. 5 



Anna Cichowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości położonej w miejscowości Borzykowo działka nr 173/4. Działka w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczona jest pod drogą wewnętrzną. Z uwagi 

na  problemy przy podziałach działek położonych równolegle do ul. Słonecznej wywiązała się 

konieczność przejęcia wyżej wymienionej nieruchomości na własność przez Gminę 

Kołaczkowo.  

Ad. 6 

Anna Cichowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Kołaczkowo nieruchomości gruntowej dz. nr 116, obręb Grabowo Królewskie należącej 

do Skarbu Państwa. Nieruchomość wykorzystywana jest jako droga, stanowi własność Skarbu 

Państwa. 

Ad. 7 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła proponowane zmiany w budżecie Gminy 

Kołaczkowo na 2023 rok według przedłożonego projektu uchwały.  

Wyniki głosowania Za: 13, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

Ad. 8 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 2023-2030. Wyjaśniła, że w załączniku nr 1 

dostosowuje się plan dochodów i wydatków do uchwały budżetowej na 2023 rok. W załączniku 

nr 2 wprowadza się nowe przedsięwzięcie pn. „Dowóz uczniów do szkół”. 

Ad. 9 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska  zapytała jaki jest termin na wykonanie remontu 

w sali wiejskiej w Borzykowie. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że został ogłoszony przetarg na wykonanie remontu w sali 

wiejskiej w Borzykowie i żaden wykonawca się nie zgłosił. Środki należy rozliczyć do końca 

listopada. Podobna sytuacja jest w Zielińcu, gdzie sołectwo otrzymało środki na wymianę 

podłogi w sali wiejskiej. W przetargu zgłosił się jeden wykonawca z ofertą na kwotę 400 000zł,  

dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego wynosi 60 000zł, a kosztorys opiewa na kwotę 

100 000zł. 

Radna Ewa Zgolińska zapytała kto ponosi koszty usunięcia awarii przyłącza wodociągu jeżeli 

zdarzenie ma miejsce na prywatnej posesji. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że zajmuje się tym ZGKiM. Dodała, że teraz jest czas 

urlopowy i trudno znaleźć wykonawcę do usunięcia awarii.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska  uważa, że informacja o awarii była podana, ale 

poza godzinami pracy Zakładu nie ma kontaktu z pracownikami, by móc zgłosić awarię. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że pracownicy Zakładu pełnią dyżury. Informacja o awarii 

jest kierowana do kierownika ZGKiM, sekretarza gminy, czy wójta na służbowe numery 

telefonów.  



Radny Jerzy Woś zapytał o możliwość złożenia wniosków na budowę dróg w Krzywej Górze. 

Wójt Teresa Waszak przekazała informację o wszystkich programach, w których rozpoczął się 

nabór wniosków tj.: 

1). VI edycja Polskiego Ładu, w której gmina może złożyć 2 wnioski (1 wniosek – 2 miliony 

dofinansowania i 1 wniosek – 5 milionów dofinansowania). Wkład własny gminy min. 2%. 

Wójt zaproponowała w pierwszym wniosku ująć zadanie -  Budowa i modernizacja oświetlenia 

na terenie gminy Kołaczkowo na energooszczędne. Koszt wymiana oświetlenia ulicznego na 

energooszczędne (tj. 455 opraw) wyniósłby 1.200.000 zł. Zainwestowane środki w urządzenia 

oświetleniowe staną się własnością firmy Enea. W ramach tego wniosku dołączona zostanie  

budowa oświetlenia przejść dla pieszych przy drogach wojewódzkich nr 441 i 442 – około 16 

sztuk, budowa oświetlenia parku Reymonta i budowa oświetlenia ścieżki pieszo rowerowej 

przy drodze nr 442 (Kołaczkowo - Borzykowo). Koszt ww. zadań mieści się  w kwocie 2 mln 

zł. 

Drugi wniosek - Rozbudowa instalacji fotowoltaicznej przy oczyszczalni ścieków w 

Kołaczkowie oraz wyposażenie w panele fotowoltaiczne stacji uzdatniania wody we 

Wszemborzu.  

2). Odnowa wsi szansą dla aktywnych sołectw. Gmina może złożyć max 3 wnioski na łączną 

wartość dofinansowania – 10.000,00 zł.  Wkład własny gminy dla każdego z wniosków to 

kwota 2.700,00 zł. Proponowane projekty wniosków do programu: doposażenie świetlicy 

wiejskiej we Wszemborzu, doposażenie świetlicy w Grabowie i zakup krzeseł do świetlicy 

wiejskiej w Bieganowie. 

3). Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg -Gmina może złożyć nieograniczoną liczbę wniosków 

na budowę dróg dla których posiada dokumentację z uzyskanym pozwoleniem na budowę. 

Wartość dofinansowania do 80% kosztów kwalifikowalnych. Termin złożenia wniosków 20 

lipiec 2023 r. Planowane wnioski na budowę odcinka drogi gminnej nr 397588P o długości ok. 

180 m w Krzywej Górze oraz budowę odcinków dróg gminnych nr 397589P oraz nr 397590P 

o łącznej długości ok 400 m od drogi powiatowej nr 2918P do działki 260/2 w Krzywej Górze. 

4). Maluch Plus - nabór ciągły do wyczerpania środków finansowych. Pierwszeństwo 

uzyskania dofinansowania posiadają gminy, które nie korzystały wcześniej z programu i nie 

posiadają na terenie gminy publicznego żłobka. Do programu mona zgłosić Sokolniki 

i Kołaczkowo. 

5). Aktywna Wieś Wielkopolska - termin złożenia formularza o sołectwie: do 21.08.2023 r. 

Planowane do zgłoszenia są sołectwa: Gorazdowo, Gałęzewice, Grabowo Królewskie. 

Sołectwa mogą otrzymać kwotę 4.000zł.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska  zapytała czy w programie Polski Ład nie ma 

środków na budowę obiektów sportowych np. na rolkostradę w Borzykowie. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że wiele zadań było priorytetowych i służących ogółu 

społeczeństwa, ale z powodu braku środków finansowych nie były realizowane. Uważa, że 

wykonanie oświetlenia będzie służyło większej ilości osób. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała czy są środki z LGD „Z Nami Warto” 

na zagospodarowanie stawku przy Urzędzie Gminy.  



Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że środki są, ale ich wykonanie może zostać do następnego 

roku. Wójt będzie prosiła, aby zapewnić w budżecie na przyszły rok środki na to zadanie.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska stwierdziła, że należy wymienić oświetlenie na 

energooszczędne i wybudować  oświetlenie przy ścieżce pieszo-rowerowej mimo, 

że inwestycja będzie własnością firmy Enea. Zapytała czy oświetlenie alejek w parku jest 

konieczne.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że zostało wykonane oświetlenie jednej alejki w parku. 

Pozostałe również są często uczęszczane przez mieszkańców i należy je rozświetlić. 

Umiejscowione tam lampy są kilkunastowatowe.  

Wójt Teresa Waszak poinformowała, że został rozstrzygnięty Rządowy Program Odbudowy 

Zabytków, w którym gmina złożyła 7 wniosków ( 4 wnioski dot. kościołów i 3 wnioski pałacu 

Reymonta). Środki zostały przyznane na kościół w Grabowie Królewskim, Kołaczkowie 

i Sokolnikach. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała, kto pokryje wkład własny 

w wysokości 2% inwestycji. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że koszty dodatkowe musi pokryć właściciel obiektu. 

Radna Małgorzata Jakubowska zapytała dlaczego nie jest realizowana budowa kanalizacji na 

ul. Krakowskiej w Kołaczkowie i drugi etap kanalizacji  w Grabowie Królewskim. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że kanalizacja na odcinku Grabowo Królewskie – 

Bieganowo to koszt ok. 2 mln zł. Chcemy realizować najbardziej awaryjny odcinek w 

Grabowie Królewskim od posesji 19a do nowej świetlicy. Wniosek na budowę kanalizacji 

sanitarnej na ul. Krakowskiej został złożony w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-

2020. Powiat Wrzesiński złożył w programie Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg wniosek 

na budowę ścieżki pieszo-rowerowej i infrastruktury okołodrogowej Kołaczkowo-Zieliniec. 

Rozstrzygnięcia wniosku jeszcze nie ma. W budżecie są zatrzymane środki, by w razie potrzeby 

zrobić kanalizację przed budową ścieżki.  

Radny Jerzy Siemiątkowski poinformował, że ruszył nabór do Programu Sportowa Polska , w 

którym możliwe jest uzyskanie dofinansowania na poziomie 70% .  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że program dotyczy budowy sal sportowych 

namiotowych, a gmina posiada projekt budowy sali sportowej w Sokolnikach.  

Radny Jerzy Woś zaproponował wyposażyć salę sportową w Kołaczkowie tak, aby utworzyć 

salę widowiskową, natomiast w Sokolnikach wybudować salę namiotową. 

Przewodnicząca Danuta Grabowska zapytała czy z programu Maluch+ można wybudować 

żłobek w Sokolnikach. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że nie zna szczegółów tego programu.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że jeden żłobek na terenie gminy 

wystarczy. Zapytała, kiedy wykonawca opuści budynek SP w Bieganowie. 



Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że wykonawca opuści wnętrze budynku do końca lipca. 

Obecnie trwają prace dodatkowe tj. toaleta dla osób niepełnosprawnych, podłączenie  

kanalizacji i wejście główne. 

Radna Małgorzata Jakubowska zapytała czy po zakończeniu prac w Bieganowie wykonawca 

rozpocznie budowę świetlicy wiejskiej w Grabowie Królewskim. 

Sekretarz Ilona Orakowska odpowiedziała, że w związku z tym, iż rodzinie ze Wszemborza 

spłonął dom i trudno było znaleźć wykonawcę do budowy nowego, poproszono wykonawcę 

termomodernizacji SP w Bieganowie o pomoc. Pan Winter zobowiązał się wybudować ten dom 

w stanie surowym zamkniętym i dodatkowo wspomóc finansowo tą rodzinę. Temat pomocy 

dla pogorzelców zostanie nagłośniony w mediach, by rodzina mogła jak najszybciej zamieszkać 

w swoim domu. 

Wójt Teresa Waszak dopowiedziała, że z urzędu pomogliśmy rodzinie pogorzelców załatwić 

niezbędne dokumenty do budowy domu. Firma, która zobowiązała się wybudować ten dom nie 

wywiązała się z umowy i zgodził się Pan Winter. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła         Przewodnicząca Komisji  

Monika Nowak                               Danuta Grabowska-Garbaciak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


